
Protokół Nr XVIII/2016 
z sesji Rady Gminy Cewice 

w dniu 06 października 2016 r. 

Obecni na sesji: 
- radni wg listy obecności, 
- sołtysi wg listy obecności, 
- zaproszeni goście wg listy obecności, 
- Wójt Gminy, 
- Skarbnik Gminy, 
- Sekretarz Gminy, 
- radca prawny, 
- protokolant, 
- publiczność. 

Ad. 1. 

Przewodniczący Rady Gminy Cewice - Pan Krzysztof Decyk dokonał 
otwarcia XVII I sesji Rady Gminy Cewice. Następnie Przewodniczący Rady 
stwierdził prawomocność obrad, ponieważ obecnych było 13 radnych. 
Nieobecny radny Aleksander Nagórski i Pan Andrzej Długi. 

Ad. 2 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał porządek obrad, który przedstawiał 
się następująco: 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Cewice 

na rok 2016 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinie Komisji stałych Rady Gminy, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Cewice na lata 2016-2026 



a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinie Komisji stałych Rady Gminy, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XVI/170/2016 Rady 
Gminy Cewice z dnia 23 czerwca 2016 r. w sprawie regulaminu 
utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Cewice 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska, 
d) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji, 
e) dyskusja, 
f) podjęcie uchwały. 

7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie podziału gminy na 
okręgi wyborcze, określenia ich granic i numerów oraz ustalenia liczby 
radnych wybieranych w każdym okręgu 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinie Komisji stałych Rady Gminy, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie podziału gminy na 
stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib 
obwodowych komisji wyborczych 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinie Komisji stałych Rady Gminy, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

9. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy i informacje Wójta 
Gminy. 

10. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy: 
a) przedstawienie wniosków komisji stałych, 
b) pozostałe informacje. 

11. Interpelacje i zapytania, zgłaszane postulaty i oświadczenia radnych. 
12. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 
13. Zapytania i oświadczenia sołtysów i przewodniczących zarządów 

jednostek pomocniczych. 
14. Zamknięcie obrad sesji. 



Na obrady sesji przybył radny Andrzej Długi. Stan rady - 14 radnych. 
Nieobecny Aleksander Nagórski. 

Pan Krzysztof Decyk zapytał: czy ktoś chciałby zgłosić wnioski 
do przedstawionego porządku obrad? 

W niniejszym punkcie radni nie zgłosili wniosków do odczytanego porządku 
obrad. 

Za przyjęciem odczytanego przez Przewodniczącego Rady Gminy Cewice 
porządku obrad X V I I I sesji Rady Gminy Cewice radni głosowali w następujący 
sposób: 
za - 14, 
przeciw - 0, 
wstrzymało się - 0. 

Ad. 3 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że protokół z ostatniej sesji 
sporządzono w terminie zgodnym ze Statutem Gminy Cewice, a także godzinę 
przed sesją był wyłożony do wglądu w sali obrad, w celu zapoznania 
się i wniesienia uwag. Następnie zapytał się radnych, czy mają wnioski 
do niniejszego protokołu. 

Radni nie zgłosili wniosków. 

Przewodniczący Rady Gminy Cewice zgłosił wniosek o przyjęcie protokołu bez 
odczytywania. 

Za przyjęciem protokołu z X V I I sesji Rady Gminy Cewice bez odczytywania, 
radni Rady Gminy Cewice głosowali w następujący sposób: 
za - 13, 
przeciw - 0, 
wstrzymało się - 1. 

Ad. 4 

Uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Cewice na rok 2016, 
została odczytana przez Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Cewice -
Wiesława Kellera. 



Pani Skarbnik omówiła zmiany do uchwały budżetowej Gminy Cewice na rok 
2016 na podstawie uzasadnienia do niniejszej uchwały stanowiącego załącznik 
nr 1 do niniejszego protokołu. 

Na obrady sesji przybył radny Aleksander Nagórski. Stan rady - 15 radnych. 

Pani M. Franciszczak - Skarbnik Gminy zgłosiła także następujące 
autopoprawki do projektu uchwały: 

a) w załączniku nr 3 do projektu uchwały, w tabeli, w pozycji nr 36 - nazwa 
zadania inwestycyjnego - zamiast zapisu "Budowa oświetlenia drogowego 
w m. Popowo" winna brzmieć "Budowa oświetlenia drogowego w m. 
Popowo, Osowo Lęborskie i Cewice", 

b) w załączniku nr 5 do projektu uchwały, w tabeli, w pozycji nr 4 -
Sołectwo Łebunia - nazwa zadania inwestycyjnego - zamiast zapisu 
"Zmiana planu zagospodarowania przestrzennego wsi Łebunia - kwota, 
34.000,00; Zakup elementów do siłowni - kwota 4.073,68", winna 
brzmieć "Wykonanie odwodnienia ulicy Pomorskiej w Łebuni - kwota 
9.000,00; Zmiana planu zagospodarowania przestrzennego wsi Łebunia -
kwota, 25.000,00; Zakup elementów do siłowni - kwota 4.073,68." 

Wójt poinformował, że zadanie dot. wykonania nowej posadzki w remizie OSP 
Cewice musi zostać odłożone do wykonania w późniejszym terminie z uwagi 
na to, że zadanie to mogłoby być wykonane tylko w m-cu październiku 
br. ze względu na warunki pogodowe, gdyż samochód musiałby stać na 
zewnątrz. Niestety nie może to zostać zrealizowane w październiku br., gdyż 
kwota 27.000,00 zł przekracza ogólną kwotę na tego typu zadania tj. 3.000,00 
euro i musiałaby w tej sytuacji zostać przeprowadzona procedura przetargowa, 
nie jest to możliwe w październiku br. W związku z tym realizacja tego zadania 
zostanie przełożona na m-c marzec- kwiecień 2017 r. 

Ponadto Wójt poinformował, że spotka się w dniu 10.10.2016 r. 
z przedstawicielami Energa Oświetlenie w sprawie realizacji zadań dot. 
oświetlenia w Popowie, Osowie Lęborskim i Cewicach przy ul. Leśnej. 

Pan Andrzej Kandzorra przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice. 

Radny Jerzy Bańka przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji. 



Pan Czesław Miotk przedstawił pozytywną opinię do niniejszego projektu 
uchwały w imieniu Komisji Oświaty, Opieki Społecznej, Zdrowia, Kultury 
i Sportu. 

Pani Mariola Szyca przedstawiła pozytywną opinię w imieniu Komisji 
Rolnictwa i Ochrony Środowiska odnośnie odczytanego projektu uchwały. 

Pozytywną opinię w imieniu Komisji Rewizyjnej przedstawił Pan Wiesław 
Doliński. 

Pan Andrzej Długi poinformował, że po analizie załącznika nr 3 do niniejszej 
uchwały można stwierdzić, że co najmniej 8 zadań kwalifikuje się do 
otrzymania dofinansowania. Podkreślił, że gmina albo nie występowała o te 
środki, albo zdarzyło się jakieś wydarzenie, o którym Pan Długi nie ma pojęcia, 
albo gmina popełniła jakiś błąd. Zapytał: "dlaczego tak sie dzieje, czy komisie 
się nad tym zastanawiały, dlaczego nie otrzymujemy żadnego, czy gmina 
projektów nie wysyłała, czy gmina nie ma możliwości finansowych żeby 
występować o dofinansowania." Następnie Pan Długi wymienił poszczególne 
zadania: 1 - budowa sieci kanalizacji sanitarnej i sieci wodociągowej 
w m. Siemirowice, 2 - budowa sieci wodociągowej w m. Karwica, Lesiaki, 4 -
budowa kanalizacji sanitarnej w m. Osowiec, 7- budowa chodnika przy drodze 
wojewódzkiej w m. Osowo Leb., 11- przebudowa drogi w m. Unieszyno, 15 -
modernizacja i budowa dróg w Cewicach (przy Ośrodku Zdrowia oraz na 
terenie Spółdzielni Mieszkaniowej); 17- przebudowa ul. Kwiatowej w Łebuni 
wraz z Infrastrukturą (projekt i wykonanie); 22 - przebudowa i zakup 
pomieszczeń socjalnych. Podkreślił, że można występować o środki na 
te inwestycje. Zapytał dlaczego Gmina nie ma dofinansowań, czy występowała 
o dofinansowania, gdzie występowała, i dlaczego nie dostała dofinansowań. 

Wójt Gminy poinformował, że jest to nieprawda. Powiedział, że gmina 
występowała o dofinansowania i na część zadań otrzymała dofinansowania, a na 
część nie otrzymała. Poinformował, że odnośnie zadania pn. budowa sieci 
kanalizacji w m. Siemirowice, to zadanie nie jest wykonane przez poprzedniego 
wykonawcę i zostanie wykonane z pieniędzy gminy i z odszkodowania od 
wykonawcy, który nie wykonał tego zadania. Odszkodowanie jest wyższe niż 
środki, które można było uzyskać z dofinansowania. 

Pan Keller zapytał się, czy te pieniądze z odszkodowania są na koncie gminy. 

Wójt wyjaśnił, że te pieniądze są w postaci nie zapłaconej faktury wykonawcy. 



W dalszej części Wójt poinformował, że ma zostać dokończona budowa sieci 
kanalizacyjnej w Cewicach, w Bukowinie i w Siemirowicach. Gmina będzie się 
starała na koniec roku bieżącego o dofinansowanie na to zadanie z Programu 
Infrastruktura i Środowisko. Droga w Popowie jest wykonywana z udziałem 
środków od Marszałka Województwa Pomorskiego w wysokości ponad 
60.000,00 zł. Gmina wystąpiła do PROW o dofinansowanie do budowy drogi 
przy ul. Spacerowej i PKWN w Cewicach. Na to zadanie nie uzyskano 
dofinansowania. Złożono wniosek o dofinansowanie budowy drogi przy 
ul. Spacerowej w Cewicach do "Schetynówek" i ma zostać rozstrzygnięty 
przetarg w tej sprawie. W chwili obecnej realizowane jest zadanie pn. budowa 
zespołu boisk przy Zespole Szkół w Cewicach z dofinansowaniem 
z Ministerstwa Sportu. Trwa procedura przygotowywania dokumentacji 
na uzyskanie dofinansowania do fotowoltaiki dla obiektów gminnych i dla osób 
fizycznych. Gmina nie aplikowała o dofinansowanie do budowy mieszkań, 
z uwagi na fakt, iż decyzją Rady Gminy Cewice zrezygnowano z projektu 
przebudowy budynku w Karwicy na mieszkania komunalne. W związku z tym 
nie było sensu występowania o środki z Banku Gospodarstwa Krajowego. 

Pan Długi pytał, czy zostaną zakupione kontenery. 

Wójt wyjaśnił, że na chwilę obecną nie wiadomo, czy będzie taka potrzeba. 
Przygotowywanych jest 5 pomieszczeń socjalnych, które powinny wystarczyć 
dla osób, które mają decyzję dot. mieszkań socjalnych. 

Pan Długi zapytał się, czy mieszkania są przystosowane dla osób 
niepełnosprawnych. 

Pan Pernal poinformował, że jedno mieszkanie jest przystosowane dla osób 
niepełnosprawnych. 

Radny A. Długi pytał, czy do końca roku bieżącego na te zadania mogą wpłynąć 
jakieś fundusze - dofinansowania. 

Pan Jerzy Pernal - Wójt wyjaśnił, że jest to uzależnione od tego jakie będą 
podpisywane umowy na dofinansowania. "Schetynówka będzie podpisywana na 
przyszły rok, jeśli będzie." 

Pan Długi stwierdził, że w tym roku nie będzie nic. 



Wójt powiedział, że prawdopodobnie nie. 

Radny Jerzy Bańka poprosił Wójta o wyjaśnienie dlaczego zrezygnowano 
z inwestycji w poszczególnych miejscowościach. Chodzi o kwotę ponad 
427.000,00 zł. 

Wójt wyjaśnił, że są to pieniądze, które pierwotnie w budżecie były 
przeznaczone na budowę mieszkań w Karwicy. Rozdzielono te fundusze na 
drogi i inne inwestycje, które zostały wpisane do budżetu. Odnośnie inwestycji 
w Maszewie Lęb. - pozwolenie na budowę zostanie uzyskane na koniec 
października br. i w roku bieżącym Gmina nie jest w stanie tej inwestycji 
wykonać więc środki zostaną przesunięte. Kosztorys na drogę w kierunku 
Niepoczołowic w Bukowinie opiewa na kwotę ponad min zł. Gmina nie jest 
w stanie wyasygnować takich środków, aby tę drogę wykonać. W związku 
z tym zadecydowano, aby wykonać drogę przy ul. Kwiatowej w Łebuni. Część 
środków zostaje w budżecie. Ponadto Wójt poinformował, że wystąpiono 
0 dofinansowanie budowy PSZOK w ramach Programu Infrastruktura 
1 Środowisko. Okazało się, że żaden z projektów w woj. pomorskim nie uzyskał 
dofinansowania na to zadanie z uwagi na fakt, iż Wojewódzki Program 
Gospodarowania Odpadami nie zawierał pewnych elementów, które były 
wymagane przez instytucję wdrażającą centralną i Marszałek nie mógł wystawić 
dla Gminy Cewice określonego zaświadczenia. Gmina będzie występowała 
o dofinansowanie na to zadanie po raz drugi. 

Radny Wiesław Keller powiedział : "ja Panie Wójcie chciałbym się odnieść 
do tego remontu posadzki. Czuje się źle w stosunku do wielu ludzi, którzy 
uczestniczyli w zebraniu sołeckim, zarówno wiosennym , teraz ostatnim i myślę 
że w naszym gronie też niejednokrotnie padał temat posadzki. Zaczęło 
się wszystko od wiosny, kiedy temat wypłynął, kiedy był nowy wóz strażacki, 
tak będzie, będzie. Dzisiaj niestety budzimy się z ręką w nocniku, ta posadzka 
nie jest zrobiona. Pomimo, że Pan na ostatnim zebraniu sołeckim powiedział, 
że będzie. Myślę, że to nie jest tak do końca, że może ktoś nawalił, ale uważam, 
że Pan powinien sterować tym wszystkim za pomocą swoich pracowników 
również kierowników jednostek organizacyjnych. Może i Pan Rybicki, który 
może i miał jakiś dokument przynieść, czy zorganizować informacje na ten 
temat. W każdym razie dzisiaj budzimy się z ręką w nocniku i ta posadzka nie 
jest zrobiona, pomimo tego, że ta sprawa zaczęła się wiosną i być może gdyby 
wtedy Pan odpowiednio skutecznie zadziałał, to byśmy zrobili to zadanie jako 
pierwsze i by nie było problemu 30 tys. euro, nie byłoby problemu czasowego, 



zimowego, że samochód będzie stał na zewnątrz. To jest moje spostrzeżenie, nie 
wiem czy Pan to przyjmuje, czy nie." 

Wójt poinformował, że ma bardzo dużo zadań i mógł to przeoczyć. 

Pan Keller powiedział: "ludzie będący na zebraniu wiejskim zarówno 
wiosennym, Pani Sołtys też była, była mowa i Pan powiedział, że będzie. Nie 
do końca jestem przekonany że nawet teraz by tego nie można było zrobić 
pomijając już kwestie finansowe. Jest to źle. Myślę, że wszyscy się uczymy 
i dzisiaj usłyszałem od Pani Skarbnik taką informację, że w wyniku przesunięć 
zadań do sfinansowania na bieżący rok ze środków niewygasających z roku 
ubiegłego niestety strąciliśmy kolejne pieniądze, ponieważ budżet Państwa 
finansuje je tylko w danym roku. Czy mogłaby Pani powiedzieć jakie to są 
zadania, jakie to są wielkości, bądź kwoty. No odpowiem szczerze, że ja 
osobiście nie wiedziałem, że część zadań, które są przesunięte na rok następny 
i finansowane z tych niewygasających środków, to już nie mogą być 
dofinansowane z budżetu Państwa pomimo tego. Gdyby były pierwotnie 
wykonane, to byśmy pieniążki dostali jak gdyby z zewnątrz. Nie musielibyśmy 
tego robić z własnych środków, a tak robimy. Jakie to są zadania i jakiej 
wielkości są tych pieniędzy." 

Pani Maria Franciszczak - Skarbnik Gminy poinformowała, że odpowie na to 
pytania po przerwie. 

W związku z tym, że więcej pytań nie było do projektu uchwały w sprawie 
zmiany uchwały budżetowej Gminy Cewice na rok 2016, przystąpiono 
do głosowania nad projektem uchwały ze zgłoszonymi przez Panią Skarbnik 
autopoprawkami. Radni za podjęciem powyższej uchwały głosowali 
w następujący sposób: 
za - 14, 
przeciw - 0, 
wstrzymało się - 1. 

Ad. 5 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Cewice - Pan Jerzy Bańka odczytał projekt 
uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Cewice na lata 2016-2026. 
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Skarbnik Gminy przedstawiła wyjaśnienia do odczytanego projektu uchwały 
na podstawie uzasadnienia do niniejszej uchwały stanowiącego załącznik 
nr 2 do niniejszego protokołu. 

Pan Andrzej Kandzorra przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice. 

Pan Czesław Miotk przedstawił pozytywną opinię do niniejszego projektu 
uchwały w imieniu Komisji Oświaty, Opieki Społecznej, Zdrowia, Kultury 
i Sportu. 

Pani Mariola Szyca przedstawiła pozytywną opinię w imieniu Komisji 
Rolnictwa i Ochrony Środowiska odnośnie odczytanego projektu uchwały. 

Radny Jerzy Bańka przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji. 

Pozytywną opinię w imieniu Komisji Rewizyjnej przedstawił Pan Wiesław 
Doliński. 

Radni Rady Gminy Cewice nie mieli pytań i uwag do niniejszego projektu 
uchwały, więc przystąpiono do głosowania: 
za - 14, 
przeciw - 0, 
wstrzymało się - 1. 

Ad. 6 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Cewice - Wiesław Keller odczytał projekt 
uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XVI/170/2016 Rady Gminy Cewice 
z dnia 23 czerwca 2016 r. w sprawie regulaminu utrzymania czystości 
i porządku na terenie Gminy Cewice. 

Pan Jerzy Pernal - Wójt Gminy przedstawił wyjaśnienia do odczytanego 
projektu uchwały na podstawie uzasadnienia do niniejszej uchwały 
stanowiącego załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

Pani Mariola Szyca przedstawiła pozytywną opinię w imieniu Komisji 
Rolnictwa i Ochrony Środowiska odnośnie odczytanego projektu uchwały. 



Radny Jerzy Bańka przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji. 

Radny Jerzy Bańka zapytał: "w jakich innych regulaminach powinno to być 
zawarte?" 

Wójt wyjaśnił, że dot. to regulaminów porządkowych np. przy placach zabaw. 

Pan Jędrzej Kowalski - radca prawny poinformował, że określone zapisy winny 
być zawarte w regulaminach obiektów użyteczności publicznej, a nie w uchwale 
w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku w gminie. 

Radni pytań i uwag więcej nie mieli, więc przystąpiono do głosowania nad 
projektem uchwały: 
za - 15, 
przeciw - 0, 
wstrzymało się - 0. 

Przewodniczący Rady ogłosił 10 min przerwy. 
Stan rady po przerwie - 14 radnych. Nieobecny radny Herbert Rosin. 

Ad. 7 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Cewice - Jerzy Bańka odczytał uchwałę 
zmieniającą uchwałę w sprawie podziału gminy na okręgi wyborcze, określenia 
ich granic i numerów oraz ustalenia liczby radnych wybieranych w każdym 
okręgu. 

Pan Jerzy Pernal - Wójt przedstawił wyjaśnienia do odczytanego projektu 
uchwały na podstawie uzasadnienia do niniejszej uchwały stanowiącego 
załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

Pan Andrzej Kandzorra przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice. 

Pan Czesław Miotk przedstawił pozytywną opinię do niniejszego projektu 
uchwały w imieniu Komisji Oświaty, Opieki Społecznej, Zdrowia, Kultury 
i Sportu. 
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Pani Mariola Szyca przedstawiła pozytywną opinię w imieniu Komisji 
Rolnictwa i Ochrony Środowiska odnośnie odczytanego projektu uchwały. 

Radny Jerzy Bańka przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji. 

Pozytywną opinię w imieniu Komisji Rewizyjnej przedstawił Pan Wiesław 
Doliński. 

W związku z tym, że pytań do uchwały nie było, przystąpiono 
do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 14, 
przeciw - 0, 
wstrzymało się - 0. 

Na obrady sesji przybył radny Herbert Rosin. Stan rady - 15 radnych. 

Ad. 8 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Cewice - Wiesław Keller odczytał projekt 
uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie podziału gminy na stałe obwody 
głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji 
wyborczych. 

Pan Jerzy Pernal udzielił wyjaśnień do projektu uchwały na podstawie 
uzasadnienia do niniejszej uchwały stanowiącego załącznik nr 5 do niniejszego 
protokółu. 

Pan Andrzej Kandzorra przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice. 

Pan Czesław Miotk przedstawił pozytywną opinię do niniejszego projektu 
uchwały w imieniu Komisji Oświaty, Opieki Społecznej, Zdrowia, Kultury 
i Sportu. 

Pani Mariola Szyca przedstawiła pozytywną opinię w imieniu Komisji 
Rolnictwa i Ochrony Środowiska odnośnie odczytanego projektu uchwały. 

Radny Jerzy Bańka przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji. 
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Pozytywną opinię w imieniu Komisji Rewizyjnej przedstawił Pan Wiesław 
Doliński. 

W związku z tym, że pytań do uchwały nie było przystąpiono do głosowania 
nad projektem uchwały: 
za - 15, 
przeciw - 0, 
wstrzymało się - 0. 

Ad. 9 

Wójt Gminy Cewice przedstawił informacje na temat wykonania uchwał 
z poprzedniej sesji. Poinformował, że odnośnie uchwały w sprawie zmiany 
uchwały nr XII/121/2015 z dnia 29 grudnia 2015r. w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Powiatowi Lęborskiemu dot. remontów dróg powiatowych, zostanie 
ona zrealizowana, w m-cu październiku br. zostaną wykonane remonty dróg. 
Ponadto uchwały: 

• w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji 
z mieszkańcami Gminy Cewice, 

• w sprawie przyjęcia "Gminnego programu dofinansowania budowy 
przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie Gminy Cewice", 

• w sprawie uchwalenia regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 
ścieków na terenie Gminy Cewice, 

zostały opublikowane w Dzienniku Urzędowym Województwa Pomorskiego 
w dniu 15 września 2016 r. Natomiast odnośnie uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na złożenie wniosku o dofinansowanie w ramach Programu 
Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko 2014-2020 i przystąpienie Gminy 
Cewice do realizacji projektu pn. "Budowa Punktu Selektywnego Zbierania 
Odpadów Komunalnych, zlokalizowanego w Cewicach, na terenie 
projektowanej siedziby Referatu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej" 
został złożony wniosek do konkursu, ale został odrzucony z uwagi nie 
spełniania wymogów konkursowych, o których Wójt mówił wcześniej. 
W kwestii uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie nieruchomości 
w dzierżawę - przekazano odpowiednim organom stosowne dokumenty 
odnośnie darowizny nieruchomości położonych w obrębie miejscowości 
Łebunia na rzecz Województwa Pomorskiego. Wysłano stosowne dokumenty 
do Starostwa Powiatowego w Lęborku odnośnie uchwały w sprawie zbycia 
nieruchomości gruntowych. Trwa procedura administracyjna odnośnie uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na oddanie nieruchomości w dzierżawę. 
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Następnie Wójt Gminy przedstawił blok informacyjny na poniższe tematy: 
• fotowoltaika - rozpoczęto podpisywanie umów miedzy mieszkańcami, 

a Stowarzyszeniem Helios na wykonanie audytów i projektów 
technicznych; wnioski będą przyjmowane od 12 grudnia br. do 31 
stycznia 2017 r., do projektu zgłosiło sie 99 osób fizycznych i jest 
kilkanaście obiektów gminnych, które zostaną podłączone w zależności 
od wyniku audytu, 

• w dniu 12.10.2016 r. o godz. 1000 w sali nr 1 Urzędu Gminy w Cewicach 
odbędzie się spotkanie w ramach Uniwersytetu I I I Wieku; informacja ta 
zostanie przekazana drogą sms wszystkim mieszkańcom gminy, Wójt 
poprosił o zapisywanie się, 

• 11.10.2016 r. odbędzie się drugie spotkanie dot. opracowania strategii dla 
Gminy Cewice na następne lata; Wójt poprosił o wypełnienie ankiet 
i rozdanie ankiet wśród mieszkańców Gminy oraz o dostarczenie ich 
spowrotem do sekretariatu Urzędu Gminy w Cewicach do dnia 
14.10.2016 r. 

Pani Skarbnik poinformowała, że zadania realizowane w ramach funduszu 
sołeckiego i które przeszyły uchwałą Rady Gminy na wydatki niewygasające 
z 2015 r. dot. trzech projektów tj. : 

• wykonanie projektu budowy nawierzchni instalacji odwodnieniowej drogi 
przy ul. Węgrzynowicza, 

• wykonanie projektu drogi w części nieutwardzonej na Osiedlu Młodych, 
• wykonanie projektu zagospodarowania terenu za kompleksem boisk Orlik 

w Łebuni. 
Planowano, zgodnie z zadaniami wpisanymi do funduszu sołeckiego kwotę 
303.417,00 zł. Gminie Cewice należało się 20% zwrotu tj. 60.683,00 zł i taka 
kwota do tej pory figurowała w budżecie. W związku z tym, że trzy zadania nie 
zostały wykonane w danym roku i przesunięto je na wydatki niewygasające, 
zadania te nie zostały wykonane za kwoty w takiej wysokości jak planowano. 
Pani Skarbnik powiedziała, że było trochę oszczędności. "Stąd jest kwota 
11.000,00 zł czyli 20 % z faktycznie niewykonanych zadań." Zadania te 
dotyczyły projektów, a procedury projektowe wykraczają poza rok budżetowy 
dlatego taka sytuacja miała miejsce. 

Ad. 10 

Przewodniczący Rady Gminy Cewice - Pan Krzysztof Decyk odczytał n/w 
pisma: 
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• pismo nr SMS.0003.2.2.2016 z dnia 28.09.2016 r. - wnioski Komisji 
Oświaty, Opieki Społecznej, Zdrowia, Kultury i Sportu Rady Gminy 
Cewice - Przewodniczący Rady poinformował, że wnioski te będą 
poddane głosowaniu na następnej sesji ponieważ Wójt udzieli na nie 
odpowiedzi, 

• pismo nr SMS.0003.1.1.2016 z dnia 06.10.2016 r. - wniosek Komisji 
Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice. 

W kwestii wniosku Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice radni 
głosowali w następujący sposób: 
za-9 , 
przeciw - 5, 
wstrzymało się - 1. 

• pismo nr SMS.0012.2.8.2016 z dnia 28.09.2016 r. - opinia Komisji 
Oświaty, Opieki Społecznej, Zdrowia, Kultury i Sportu Rady Gminy 
Cewice, 

• pismo nr SMS.0012.1.6.2016 z dnia 07.09.2016 r. - opinia Komisji 
Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice, 

• pismo nr SMS.0012.3.8.2016 z dnia 06.09.2016 r. - opinia Komisji 
Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji Rady Gminy Cewice, 

• pismo nr SMS.0012.3.9.2016 z dnia 06.10.2016 r. - opinia Komisji 
Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji Rady Gminy Cewice, 

• pismo nr SMS.0012.1.7.2016 z dnia 06.10.2016 r. - opinia Komisji 
Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice, 

• pismo nr SK.3034.1.1.2016 z dnia 13.09.2016 wraz z uchwałą 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 07 września 2016 r. 
w sprawie opinii o przedłożonej informacji o przebiegu wykonania 
budżetu Gminy Cewice za pierwsze półrocze 2016 r., 

• pismo SK.3020.5.2016 z dnia 20.09.2016 r. - Przewodniczący Rady 
poinformował o konieczności wydania opinii przez Komisje stałe Rady 
Gminy w sprawie założeń do opracowania projektu budżetu na 2017 rok 
do dnia 14.10.2016 r.. 

Ad. 11 

Radny Andrzej Długi zapytał się, kiedy odbyło się pierwsze spotkanie dot. 
opracowania strategii dla Gminy Cewice. 

Wójt Gminy poinformował, że takie spotkanie odbyło się w sierpniu br. 
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Pan Długi zapytał, czy wszyscy radni zostali powiadomieni. 

Wójt Gminy powiedział, że tak, powinni być wszyscy powiadomieni. 

Radny Jerzy Bańka poinformował, że nie zostali powiadomieni. 

Przewodniczący Rady poinformował, że coś się nie zgadza, że radni nie 
otrzymali takiej informacji. Gdyby taka informacja wpłynęła, radni zostaliby 
poinformowani drogą elektroniczną lub telefonicznie. 

Wójt Gminy poinformował, że to sprawdzi. 

Radna Marzena Reclaf poinformowała, że przebudowa drogi przy ul. Osiedle 
Młodych miała zostać zgłoszona o dofinansowanie w ramach programu 
"Schetynówki". Zapytała, dlaczego nie zostało to zrealizowane w tym roku. 

Wójt wyjaśnił, że został przekroczony limit odnośnie wielkości środków, gdyż 
limit wynosi 2 min zł, a zgłoszenie opiewałoby na prawie 3 min zł. 

Pani Reclaf poinformowała, że zgodnie z instrukcją, która służy do wypełnienia 
takiego wniosku, napisano, że w zadaniu nie można przekraczać 3 min zł. 
Biorąc to pod uwagę zmieszczono by się w kwocie realizując zadanie dot. 
ul. Osiedla Młodych i ul. Spacerowej. 

Wójt Gminy poinformował, że ma informacje z referatu zamówień publicznych, 
że nie można było zgłosić obu wniosków. 

Radna Reclaf poinformowała, że przeczytała instrukcję, w której napisano, 
że nie można przekroczyć kwoty 3 min zł. 

Wójt poinformował, że to wyjaśni. 

Radny Długi poinformował, że organizatorem życia społecznego, kulturalnego, 
oświatowego, sportowego w sołectwie są Rady Sołeckie, Sołtysi. Zapytał się, 
czy radny może wystąpić do Wójta, aby otrzymać "wsparcie" na zorganizowanie 
imprezy jako radny - funkcjonariusz publiczny. 
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Wójt poinformował, że impreza może być organizowana przez daną osobę lub 
grupę. Wówczas można wystąpić do Wójta Gminy o wparcie z funduszów 
promocyjnych. 

Pan Długi zapytał, czy radny również może wystąpić. 

Wójt poinformował, że tak. 

Pan Długi zapytał, czy "radny w okresie przedwyborczym może to robić?" 

Wójt poinformował, że w tej sytuacji tego nie wie. 

Wiceprzewodniczący Rady - Pan Jerzy Banka miał pytania odnośnie 
fotowoltaiki. Zapytał, czy partnerem wiodącym w tym projekcie będzie Urząd 
Gminy w Cewicach. 

Wójt wyjaśnił, że partnerem wiodącym będzie Gmina Cewice. 

Następnie Pan Bańka zapytał się, czy koszty projektu będą uznane jako koszty 
kwalifikowane, czy nie wzrosną koszty dla mieszkańców z racji tego, 
że Stowarzyszenie Helios jest partnerem. 

Pan Wójt poinformował, że mieszkańcy będą ponosili koszty, które będą 
zawarte w umowach podpisanych ze Stowarzyszeniem Helios. 

Radny Bańka powiedział, że będzie to 60,00 zł rocznie. 

Wójt poinformował, że będzie to również kwota 270,00 zł za projekt i dopłata 
wiążąca się z wkładem własnym wnoszonym na konto Stowarzyszenia Helios. 

Radny Jerzy Banka zapytał, czy chodzi o 15 %. 

Wójt poinformował, że tak. 

W dalszej części Pan Bańka zgłosił problem biegającej watahy bezpańskich 
psów w obrębie Oskowa i Siemirowic. 

Pani Sołtys z Oskowa - Danuta Solska poinformowała, że te psy codziennie 
w godzinach 16-17 pojawiają się w okolicach "fermy w Oskowie". Jest 
przypuszczenie, że są to psy Pana Ziegiert, gdyż one wchodzą na teren "fermy 
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w Oskowie". W tej sprawie Pani Solska dwukrotnie dzwoniła do schroniska 
w Małoszycach. Poprosiła o porozumienie z pracownikiem Pana Ziegierta 
i poproszenie o zamkniecie bram, gdy psy wchodzą na teren "fermy 
w Oskowie", aby te psy wyłapać. 
Radny Bańka poprosił o interwencję w tej sprawie, aby mieszkańcom nic się nie 
stało. 

Wójt poinformował, że sprawa trwa już od kilku m-cy. Jest podpisana umowa 
z firmą "Bajer" z Małoszyc, która powinna zająć się tymi psami. Firma ta jest 
zawiadamiana, w momencie kiedy jest zgłoszenie o pojawieniu się watahy 
psów. Przedstawiciel firmy "Bajer" poinformował, że aby złapać te psy 
musiałby mieć specjalne klatki. Ponadto Wójt złożył formalny wniosek 
do Weterynarza Powiatowego o kontrolę fermy Pana Ziegierta w Oskowie pod 
kątem obecności psów i dostępności tego terenu dla psów. Można również 
wystąpić do Weterynarza Wojewódzkiego o zgodę na odstrzał psów. 

Wiceprzewodniczący Rady - Wiesław Keller miał pytania o kwestie dot. 
dekomunizacji ulic w Gminie Cewice. 

Wójt poinformował, że nie rozpoczęto procedur. W tej sprawie odbyło się 
spotkanie w Pomorskim Urzędzie Województwa, gdzie omawiano kwestie 
techniczne tego przedsięwzięcia. 

Radny Czesław Miotk zgłosił brak ciśnienia wody w Łebuni. 

Radny Andrzej Długi opuścił obrad XVII I sesji Rady Gminy Cewice. Stan rady 
14 radnych. 

Ad. 12 

Nie zgłoszono interpelacji i zapytań na poprzedniej sesji Rady Gminy Cewice. 

Ad. 13 

Sołtys sołectwa Siemirowice poinformował, że w poprzednich latach imprezy 
gminne były zabezpieczane przez WOPR z Siemirowic, a w roku 2016 nie były 
zabezpieczane imprezy. 

Wójt poinformował, że WOPR w Siemirowicach przestał istnieć. 
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Pan Krefta zapytał się, czy imprezy będą zabezpieczane w przyszłych latach. 

Pan Pernal powiedział, że ma nadzieję, iż uda się reaktywować drużynę WOPR 
z innych osób, ale to się rozstrzygnie na początku przyszłego roku. 

Pan Zbigniew Krefta zapytał się, czy będą ratownicy w przyszłym roku. 

Wójt będzie wiedział to na początku przyszłego roku, gdyż jest to uzależnione 
od tego, czy uda się młodych ludzi zwerbować. 

Pan Sołtys z Siemirowic zgłosił problem bezpańskich kotów "na osiedlu". 

Wójt poinformował, że obecność kotów jest pozytywna, gdyż one wyłapują 
gryzonie. 

Pani Anna Walkusz - Sołtys sołectwa Łebunia zaproponowała, aby fundusz 
z GCK, który w chwili obecnej wynosi 2.000,00 zł na każde sołectwo był 
wyliczany proporcjonalnie na każdego mieszkańca w danym sołectwie. 

Wójt poinformował, że podczas uchwalani budżetu na 2017 r. należy zwrócić 
na to uwagę. 

Radny Jerzy Bańka poinformował, że Komisja Rewizyjna Rady Gminy Cewice 
podczas kontroli GCK wypracowała już taki wniosek. 

Pan Wiesław Doliński - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 
Cewice poinformował, że taki wniosek Komisja Rewizyjna wypracowała, 
a Rada Gminy go przyjęła. 

Pani Solska zapytała się, czy to będzie sprawiedliwe? 

Pan Michał Grybisz - sołtys Sołectwa Unieszyno poinformował, że kwota 
2 tys. zł z GCK jest małą kwotą. Przedstawił koszty imprezy. Poinformował, 
że w małych sołectwach też się zbiera dużo ludzi. Następnie zgłosił do Wójta 
problem niewłaściwego zasięgu sieci telefonii komórkowych. 

Wójt poinformował, że została zmniejszona siła sygnału. 

Radny Bańka poinformował, że ten problem jest w wielu miejscowościach. 
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Pan Grybisz zgłosił problem z funkcjonowaniem Internetu. 

Pan Zbigniew Krefta poinformował, że otrzymał zaproszenie na koncert i nie 
wie ile to kosztuje. Powiedział, że sołtysi, i "wszyscy razem" chcieliby chociaż 
raz na jakąś wycieczkę pojechać. 

Przewodniczący Rady poinformował, że jest to niemożliwe. Można taki wyjazd 
zorganizować we własnym zakresie. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad XVII I sesji Rady Gminy Cewice, 
Przewodniczący Rady Gminy Cewice zamknął obrady o godz. 1500. 

Protokółowała: 
Lidia Klamrowska 

Ad. 14 
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Załącznik nr ...A do protokołu nr XVIII/2016 
z sesji Rady Gminy Cewice w dniu 06.10.2016 r. 

Uzasadnienie do zmian w uchwale budżetowej na 2016 rok 

DOCHODY - załącznik nr 1 - zwiększenie dochodów o 68.680 zł 

1. Dział 600 
+ 3.500 - wzrost opłat za zajęcie pasa drogowego 

2. Dział 756 
+ 5.780 zł - wzrost dochodów z tytułu opłaty adiacenckiej 

3. Dział 758 
- 11.540 zł - zmniejszenie planowanych środków z budżetu państwa z tytułu zwrotu części 
wydatków realizowanych w ramach funduszu sołeckiego za 2015 rok (budżet państwa zwraca 
jedynie wydatki wykonane w 2015 r., natomiast część zadań została ujęta jako niewygasające 
wydatki 2015 roku z terminem realizacji w 2016 r.) 
+ 329,94 zł - przeniesienie wydatków z działu 900 (opłata produktowa) 

4. Dział 801 
+ 48.000 zł - wzrost planowanych opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego oraz opłat 
za dożywianie w placówkach oświatowych 

5. Dział 852 
^ + 21.300 zł - dotacja celowa z budżetu państwa na dofinansowanie kosztów zatrudnienia 

asystenta rodziny 
6. Dział 900 

+ 1.640 z ł - w z r o s t dotacji celowej otrzymanej z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej w Gdańsku na likwidację wyrobów zawierających azbest 

WYDATKI - załącznik nr 2 - zmniejszenie wydatków o kwotę 45.670,25 zł 

1. Dział 010 
- 62.500 zł - zmniejszenie środków na budowę sieci wodociągowej w m. Popowo - w budżecie 
na tym zadaniu została kwota 7.500 zł na wykonanie dokumentacji projektowej 

2. Dział 600 
+ 65.000 zł - zwiększenie środków na remonty dróg gminnych 
+ 320.000 zł - zwiększenie środków na przebudowę ulicy Kwiatowej w Łebuni 
- 165.000 zł -zmniejszenie środków na przebudowę drogi w Bukowinie w kier. Niepoczołowic - w 

| budżecie pozostaje kwota 35.000 zł na wykonanie dokumentacji projektowej 
* - 120.000 zł - zmniejszenie środków na przebudowę ul. Murowanej w Maszewie Lęb. - w 

budżecie pozostaje kwota 30.000 zł na wykonanie dokumentacji projektowej 
- 80.000 zł - przebudowa chodnika w m. Popowo - zadanie zostało zniesione z budżetu 2016 r. z 
uwagi na możliwość jego wykonania łącznie z przebudową drogi powiatowej oraz budową 
wodociągu (na chwilę obecną brak jest decyzji Powiatu Lęborskiego) 

3. Dział 700 
- 50.000 zł - zmniejszenie wydatków na przebudowę pomieszczeń socjalnych 
+ 3.000 zł - zwiększenie środków na pokrycie kosztów postępowania sądowego 

4. Dział 710 
- 3.800 zł - zmniejszenie środków na utrzymanie cmentarza komunalnego 

5. Dział 750 
- 6.000 zł - zmniejszenie planowanych środków na utrzymanie samochodu MERCEDES 

6. Dział 801 
+ 10.800,00 zł - zwiększenie środków na zakup pieca co . dla Zespołu Szkół w Cewicach 
- 141.305,25 zł - zmniejszenie środków dla niepublicznych jednostek systemu oświaty (mniejsza 
liczba uczniów w szkołach niepublicznych z dniem 1 września 2016 r.) 



- 52.004 zł - zmniejszenie środków na wynagrodzenia wraz z pochodnymi w publicznych 
jednostkach systemu oświaty 
+ 43.000 zł - zwiększenie środków na dożywianie uczniów 

7. Dział 854 
+ 1.955 zł - zwiększenie środków na wynagrodzenia w świetlicach szkolnych 

8 Dział 900 
+ 20.000 zł - zakup sterownicy do hydroforni w Popowie (nowe zadanie) 
+ 28.000 zł - zwiększenie środków na wywóz odpadów komunalnych 
+ 40.000 zł - budowa oświetlenia w Popowie - • - ^ «" <"•'—' v € "*** 

9. Dział 926 ; ' 
+ 6.200 zł - zakup namiotu imprezowego 
+ 6.800 zł - zakup i montaż łapacza piłki na boisko w Łebuni 
+ 24.600 zł - wykonanie oświetlenia boiska w Cewicach (przy Zespole Szkół) 

Załącznik Nr 3 i 3a 

W wyniku wprowadzonych w/w zmian w planie wydatków (załącznik nr 2) nakłady inwestycyjne uległv 
zmniejszeniu o 55.900 zł. ( | 
Ogółem plan wydatków majątkowych po dokonanych zmianach wynosi 5.607.060,84 zł. 

Załącznik Nr 4 

W wyniku wprowadzonych zmian dla roku 2016 uległ zmniejszeniu planowany deficyt budżetowy o 
kwotę 114.350,25 zł i wynosi 3.375.113,30 zł. Źródłem pokrycia planowanego deficytu są: 

1) obligacje w kwocie 2.670.000,00 zł (bez zmian), 

2) wolne środki z lat ubiegłych w kwocie 705.113,30 (było 819.463,55 zł). 

Załącznik Nr 5 

Na wniosek Sołectwa Siemirowice nastąpiła zmiana przeznaczenia funduszu sołeckiego (było: 
remonty chodników w Sołectwie, jest: remont chodnika przy ul. Długiej). 

Załącznik Nr 6 t 

Zmiany zmniejszające środki dla niepublicznych jednostek systemu oświaty wykazane w załączniku 
nr 2 wymagają uaktualnienia załącznika o udzielonych dotacjach z budżetu gminy. 



Załącznik nr do protokołu nr XVIIi/2016 
z sesji Rady Gminy Cewice w dniu 06.10.2016 r. 

Uzasadnienie do Uchwały nr ..^Ailli.Ać.i /2016 Rady Gminy Cewice z dnia 6 
października 2016 r. w sprawie wprowadzenia zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminv Cewice na lata 2016 2026 

Zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej wynikają ze zmian budżetu gminy Cewice dokonanych 
w 2016 roku w porównaniu do danych wykazanych w uchwale nr XVII/173/2016 Rady Gminy Cewice z dnia 
26 sierpnia 2016 roku w sprawie wprowadzenia zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Cewice 
na lata 2016-2026. 

Dla 2016 roku dokonano zmian w zakresie: 

- planowanej kwoty dochodów, 

- planowanej kwoty wydatków, 

- planowanych przychodów budżetu, 

- wyniku budżetu. 

W załączniku nr 1 wprowadzono następujące zmiany: 

1. Dochody ogółem zostały zwiększone o 1.959.328 zł, w tym: 

a) dochody bieżące - wzrost o 1.970.050,00 zł (m. in. dotacje z budżetu państwa na zadania zlecone i 
własne) , 

b) dochody majątkowe - spadek o 10.722,00 (zwrot wydatków realizowanych w ramach funduszu 
sołeckiego za 2015 r.) 

2. Wydatki ogółem zostały zwiększone o 1.844.977,75 zł, w tym: 

a) wydatki bieżące - wzrost o 1.900.877,75 zł (m. in. realizacja zadań zleconych i własnych), 

b) wydatki majątkowe - spadek o 55.900,00 zł (m. in. przesunięcie zadań współfinansowanych ze 
ś rodków UE na 2017 rok). 

W wyniku wprowadzonych zmian dla roku 2016 uległ zmniejszeniu planowany deficyt budżetowy o 
kwotę 114.350,25 zł i wynosi 3.375.1 13,30 zł. Źródłem pokrycia planowanego deficytu są: 

1) obligacje w kwocie 2.670.000,00 zł (bez zmian), 

2) wolne środki z lat ubiegłych w kwocie 705.1 13,30 zł (było 819.463,55 zł). 

Na pokrycie planowanych spłat rat kredytów planuje się przychody pochodzące z wolnych środków z 
lat ubiegłych w kwocie 1.141.000,00 zł (bez zmian). 

Po dokonanych zmianach nie uległa zmianie kwota planowanych emisji obligacji komunalnych w 
roku 2016 oraz w kolejnych latach przedstawionych w Wieloletniej Prognozie Finansowej. 

Kwota długu na koniec 2016 roku została zmniejszona o 439.720 zł oraz w roku 2017 została 
zmniejszona spłata rat pożyczek oraz wykupu papierów wartościowych o kwotę 439.720 zł zgodnie z 
Uchwałą XVII/172/2016 Rady Gminy Cewice z dnia 26 sierpnia 2016 r. w sprawie zmiany uchwały 
budżetowej na 2016 r. 





Załącznik nr ,?.... do protokołu nr XVNI/2016 
z sesji Rady Gminy Cewice w dniu 06.10.2016 r. 

UZASADNIENIE 

Ninie jszą u c h w a l ą zmienia się uchwale N r X V I / 1 7 0 / 2 0 1 6 Rady Gminy Cewice z dnia 23 

czerwca 2016 r. w sprawie regulaminu utrzymania czystości i p o r z ą d k u na terenie Gminy Cewice, 

w związku z zakwestionowaniem przez W o j e w o d ę Pomorskiego zapisu §13 ust. 3 za łącznika do 

przedmiotowej uchwały . 





Załącznik nr ....!> do protokołu nr XVIII/2016 
z sesji Rady Gminy Cewice w dniu 06.10.2016 r. 

U Z A S A D N I E N I E 

W związku z utworzeniem nowej nazwy ulicy w miejscowości Cewice, 

nastąpiła konieczność dokonania zmiany granic okręgów wyborczych. 

Okręg wyborczy Nr 2 został powiększony o nowopowstałą ulicę o nazwie 

„Szmaragdowa". 

Zaproponowany podział jest zgodny z kryteriami wynikającymi 

z przepisów ustawy Kodeks wyborczy i nie powoduje naruszenia normy 

przedstawicielstwa. 





Załącznik nr do protokołu nr XVIII/2016 
z sesji Rady Gminy Cewice w dniu 06.10.2016 r. 

UZASADNIENIE 

Konieczność zmiany uchwały w sprawie podziału gminy na stałe obwody 
głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji 
wyborczych wynika z uzupełnienia opisu granic obwodów głosowania 
o nowopowstałą ulicę w miejscowości Cewice o nazwie „Szmaragdowa". 

Zmian w podziale na stałe obwody głosowania dokonuje rada gminy 
na wniosek wójta, najpóźniej w 45 dniu przed dniem wyborów, stosownie 
do przepisów ustawy z dnia 5 stycznia 2011 r. - Kodeks wyborczy (Dz. U. Nr 21, 
poz. 112 z późn. zm.). Wprowadzone zmiany nie powodują zmian granic obwodów 
głosowania. 

Ponadto zgodnie z art. 15a ustawy z dnia 5 stycznia 2011 r. - Przepisy 
wprowadzające ustawę - Kodeks wyborczy, liczba lokali obwodowych komisji 
wyborczych dostosowanych do potrzeb wyborców niepełnosprawnych na terenie 
każdej gminy powinna wynosi co najmniej do dnia 31 grudnia 2016 r. -
2/5 wszystkich lokali obwodowych komisji wyborczych w danej gminie. 

W Gminie Cewice są cztery stałe obwody głosowania, gdzie wyznaczony jest 
jeden lokal dostosowany do potrzeb wyborców niepełnosprawnych w Szkole 
Podstawowej w Łebuni, ul. Sportowa 7. 

Na drugi lokal dostosowany do potrzeb wyborców niepełnosprawnych 
proponuje się Zespół Szkół w Cewicach Szkoła Podstawowa 
im. ks. E. Roszczynialskiego w Cewicach, ul. J. Węgrzynowicza 1. 




